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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 5. februar 2024 kl. 09.30 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard,  

Jens Rikardt Andersen (afbud), Helge Larsen, Arne Rask,  

Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff, Inge Storm  

 
Referat 

 
1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 
 

2. Orientering om demensindsatser og ressourcecoaching 
Demenskonsulent Trine Oemann deltager. 
 

      Ressourcecoaching udsprang af ”Else-sagen”, der blev vist på tv. 
      Hvad er det, der går galt, når vi ser sådan en sag. 
 
      En ting er at have fået en grundlæggende viden om demens, men  
      at bruge det i virkelighedens verden er noget andet. Personalet  
      skal have hjælp til at omsætte viden. 
 
      I Furesø er der et demensfagligt team på 9½ medarbejdere. Der er  
      demensvejledere på alle plejehjem. Der er udpeget demensres- 
      sourcepersoner, som hjælper sine kolleger. Hvis det er mere  
      komplekst, går man til sin demensvejleder. 
 
      Trine gennemgik demenshandlingsplanen, der er gældende til  
      2025. Trines oplæg vedlægges referatet som bilag. 
 
     Birte foreslog, at der laves en introduktion om demens til frivillige, til  
     dem der gerne vil have det.  
 
     Seniorrådet vil invitere borgerne til et arrangement om demens til  
     Efteråret. Trine Oemann inviteres og evt. en fra Alzheimerforenin- 
     gen. 
 
 
3. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 
 

 
4. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

-Hans orienterer fra mødet i Dameklubben på Skovgården. 
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Hans orienterede om Seniorrådets arbejde på mødet. Der var stor 

spørgelyst. 

 

-Danske Ældreråds repræsentantskabsmøde og ældrepolitisk kon-

ference den 6 og 7. maj 2024. Deltagelse? 

Hans og Judith deltager. 

 

-Dialog om Kommuneplan 25. Hvem deltager fra Seniorrådet? 

Hans deltager. Birte er substitut. 

 
-Aftale mulige mødedatoer med Skovgårdens leder og brugere. 

(red. Mødet bliver den 23/2 kl. 9.30. Mødet foregår på Skovgår-

den). 

 

Hans og Judith har været til dialogmøde i Danske Ældreråd. 

 

Inge fortalte, at der har været bestyrelsesmøde på Lillevang. Inge 

blev valgt som formand og Arne blev valgt som sekretær. Bestyrel-

sen skal understøtte ledelse og vil lave et strategiseminar. Besty-

relsen starter med en rundvisning på Lillevang den 7. februar. Næ-

ste bestyrelsesmøde er i marts. 

 

Hans orienterede om klyngesamarbejdet. Regionen er længe om 

at lægge noget ud på hjemmesiden. Jens er valgt til repræsentant 

i den faglige gruppe som repræsentant for de 8 kommuner i seni-

orrådsklyngesamarbejdet. 

 

Judith og Hans har været til stormøde om velfærden – nyt ældre-

udspil – i Fredericia. Det består af mange elementer: Øget valg, 

pakker, selvstyrende teams m.m. Inge oplyste, at borgmester Ole 

Bondo Christensen havde fået følgende med sig hjem: ”I toget 

hjem efter en god dag i Fredericia, hvor regeringen lancerede sin 

nye ældreplan på et stort dialogmøde med mere end 2.000 delta-

gere fra hele landet. Et af dagens højdepunkter var et indlæg fra 

social- og sundhedsassistent og forfatter Anne Dorte Skovgaard. 

Respekt for den ældres ønsker og behov, mere tillid til medarbej-

derne, mindre kontor, færre registreringskrav, mere valgfrihed, 

mere nærværende ledelse, mere attraktive arbejdspladser er 

nogle af vejene frem. Det bliver spændende at få visionerne til at 

blive til virkelighed.” 

 

Hans sagde, at der indføres et helhedstilsyn. Det fandt Marianne 

bekymrende, når man ser på de tilsyn. Furesø har haft. 
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5. Kommunens økonomi   

Hvad gør vi for at få opmærksomhed om det urimelige i, at det til-

syneladende igen er grønthøsterbesparelser, der skal gennemfø-

res og ikke målrettede prioriteringer. 

Hans sagde, at det er manglende ansvarlighed at køre en grønt-

høstermetode igen. Ældreområdet er underfinansieret. Der er 

manglende kvalitet og kapacitet. Hans har genfremsendt Marian-

nes responsum til udvalget.  

Hans vil kontakte udvalgsformand Lars Carstensen og bede ham 

om at komme på et kommende Seniorrådsmøde og orientere om 

budgetprocessen 2025 (red. Udvalgsformanden deltager på seni-

orrådsmødet i april). 

 

6. Skal vi henvende os til ÆSU vedr. den uholdbare situation på 
Rehabiliteringscentret? 

Der ligger stadig rigtigt mange borgere og venter på plejehjems-

plads.  

       Flyttet ned under 11. Lukket punkt. 
 

7. Høringssvar 

 

8. Seniorrådets økonomi  
v/Birte         
  
Birte gennemgik økonomien. 
 

9. Kommende punkter  

• Dialogmøde med Ældre og Sundhed den 10. april 2024 

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) – status, hvor er kommunen. 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

• Primær forebyggelse 

• Plejehjemssituationen 
 
 

10. Synlighed 
Judith har lavet pressemeddelelse om Furesø Seniorråds initiativ  
og rolle i forbindelse med samarbejdet mellem alle kommunerne i  
Sundhedsklynge Midt.  

 
11. Lukket punkt 

 
 

12. Eventuelt 
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Hans vil kontakte forvaltningen ift. lovpligtig høring af Seniorrådet. 


